



TOTAL E&P UAE UNCONVENTIONAL GAS (TUGs)

HS3E&Q Policy Statement

سياسة الصحة، السلامة، الأمن، المجتمع، البيئة، و الجودة

Health, Safety, Security, Social, Environment and Quality

Safety is a core value for the TOTAL Group and all its affiliates. Protection of employees, contractors and local communities, safeguard of their health, preservation of the environment, integrity of all assets, and sustainable development of high quality activities in continuous dialogue with all stakeholders is inherent of TUGs' vision.

To ensure a continuous improvement of performance in all of these domains, TUGs' Management takes responsibility for implementing a Management System based on the following principles:

- Comply with United Arab Emirates laws and regulations, as well as Total Group policies and rules.
- Develop and foster a strong H3SE&Q Culture, exemplified through the actions from Management and Supervision, enhanced in accordance with the Corporate's Golden Rules.
- Ensure that all H3SE&Q risks associated with our operations are identified and that mitigation measures to reduce probability of occurrence and potential impacts are implemented.
- Implement a continuous improvement program by setting ambitious and measurable objectives, key performance indicators and reviewing performance in line with the Corporate Management System MAESTRO.
- Report immediately and analyze any accident, incident, anomaly and near miss in order to put in place relevant corrective and preventive action plans. Foster the necessary teamwork between all actors to ensure collaboration, engagement and healthy reporting culture.
- Develop emergency response plans, in collaboration with our stakeholders, maintain and test them regularly, to ensure efficient response in the event of emergency situation.
- Favor the selection of industrial and commercial partners on the basis of their ability to apply similar H3SE&Q Policies.
- Verify that employees and contractors are trained and competent to meet TUGs' H3SE&Q requirements.
- Adopt the strategic principles of the social license to operate: energy efficiency, limitation of surface footprint, responsible water management, treatment and re-use, waste reduction and recycling, minimization of greenhouse gases emissions. Ensure security, in compliance with the Voluntary Principles on Security and Human Rights.
- Promote the concept of project neutral operations based on minimization on environmental aspects and compensation to target affordable, reliable and clean energy, integrating climate in our ambition.

These principles must apply in day-to-day activities, everywhere (on all sites in the offices) and by all (employees and contractors) working for TUGs. Our personal commitment, regardless of our job or level of responsibility combined with our ability to work as a Team is key to prevent any injury to our fellow workers and to contribute to the preservation of the environment where we operate

SAFETY FOR ME, FOR YOU, FOR ALL



I count on everyone's commitment to this HS3E&Q Policy to ensure safe operations and the overall success of the TUGs Project.

Kevin HANNAFORD
Managing Director

الصحة، السلامة، الأمن، المجتمع، البيئة، و الجودة

السلامة هي أحد القيم الأساسية لدى مجموعة توتال و جميع الشركات التابعة لها. وهنا تكمن أهمية رؤيتنا في حماية الموظفين و المقاولين و المجتمعات المحلية و المحافظة على صحتهم و المحافظة على البيئة، النزاهة و سلامة الأصول، و التنمية المستدامة للأنشطة عالية الجودة مع التحاور الدائم مع الشركاء و المساهمين و الجهات ذات الصلة.

لضمان التقدم المستمر في الأداء في جميع هذه المجالات، فإن إدارة شركة توتال للإستكشاف والإنتاج للغاز غير التقليدي بي في مسؤولة عن اعتماد نظام ادارة مبني على المبادئ التالية:

- التقيد بقوانين و أنظمة دولة الإمارات العربية المتحدة و الالتزام بسياسات و مبادئ شركة توتال.
- تطوير و تعزيز ثقافة متينة في مجال الصحة و السلامة و الأمن و المجتمع و البيئة و الجودة متمثلة في الإجراءات المتخذة من قبل الإدارة و الإشراف المستمر بما يتناسب مع القواعد الذهبية للمؤسسة.
- كشف و تحديد جميع المخاطر المتوقعة في مجال الصحة و السلامة و الأمن و المجتمع و البيئة و الجودة المرتبطة بعملياتنا بالإضافة إلى تحديد و تطبيق التدابير التي يجب أخذها للتقليل من احتمالية حدوث هذه المخاطر و من آثارها المحتملة.
- تنفيذ برنامج للتحسين المستمر عن طريق وضع أهداف طموحة و قابلة للقياس، تحديد مؤشرات رئيسية للأداء، و مراجعة الأداء وفقاً لنظام إدارة المؤسسة (MAESTRO).
- الإبلاغ الفوري و التحليل لأي حوادث أو أحداث عرضية حتى يتم وضع خطط عمل تصحيحية و وقائية، تعزيز العمل الجماعي لدى فريق العمل لضمان التعاون و الشراكة و تحقيق المبادرة في ثقافة إبلاغ تقارير سليمة.
- وضع خطط استجابة للطوارئ بالتعاون مع الشركاء و الجهات ذات العلاقة، و الحفاظ عليها و فحصها بانتظام لضمان الحصول على استجابة فعالة في حال وقوع وضع طارئ.
- ترجيح اختيار الشركاء التجاريين و في مجال الصناعة بناءً على قدرتهم على تطبيق سياسات مماثلة لسياساتنا في مجال الصحة، السلامة، الأمن، المجتمع، البيئة، و الجودة.
- التحقق من حصول الموظفين و المقاولين على التدريب اللازم و من كفاءتهم و مقدرتهم على تطبيق متطلبات الصحة، السلامة، الأمن، المجتمع، البيئة، و الجودة لدى شركة توتال للإستكشاف والإنتاج للغاز غير التقليدي بي في.
- اعتماد المبادئ الإستراتيجية للرخصة الاجتماعية في الإدارة من خلال: الكفاءة في استخدام الطاقة و الحد من الأثر و البصمة البيئية على سطح الأرض، الإدارة المسؤولة للمياه، مبادئ المعالجة و إعادة الاستخدام، الحد من النفايات و إعادة التدوير، تقليل انبعاثات الغازات الدفينة إلى الحد الأدنى، و الحفاظ على الأمن تطبيقاً للمبادئ الطوعية بشأن الأمن و حقوق الانسان.
- تشجيع مفهوم العمليات المحايدة للمشاريع بناءً على الحد من التأثير على الجوانب المختلفة للبيئة و التعويض من خلال استهداف مصادر موثوقة و اقتصادية للطاقة النظيفة، و أن يتم شمل المناخ في طموحنا و أهدافنا.

يجب تطبيق هذه المبادئ على جميع الموظفين و المقاولين العاملين مع ولدى شركة توتال للإستكشاف والإنتاج للغاز غير التقليدي بي في، حيث يجب أن تطبيق هذه المبادئ في الأنشطة اليومية في جميع المواقع و المكاتب. إن التزامنا الشخصي بغض النظر عن وظيفتنا أو مستوى المسؤولية لدينا مقرونًا بقدرتنا على العمل كفريق واحد هو العامل الأساسي لمنع حدوث أي إصابات لزملائنا العاملين و المساهمة على المحافظة على بيئة العمل.

السلامة لي، لكم، للجميع

نعتمد على التزام الجميع بسياسة الصحة و السلامة و الأمن و المجتمع و البيئة و الجودة هذه لضمان أمان عملياتنا و النجاح الشامل لمشروع توتال للإستكشاف و الإنتاج للغاز غير التقليدي بي في.